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Diga’m de quin barri ets i et diré
quina esperança de vida tens.
Això no és cap refrany, sinó una de
les conclusions que s’obtenen fent
un cop d’ull a l’informe anual que
elabora l’Agència de Salut Públi-
ca de Barcelona (ASPB) i que, per
primer cop en 31 anys, està des-
glossat per barris.

Així doncs, aquest estudi, que
fa referència al 2014, permet vi-
sualitzar la important diferència,
i per tant desigualtat, que hi ha en
la salut dels barcelonins segons el
barri on viuen i la seva esperança
de vida. L’exemple més extrem
d’aquesta situació és el que es
produeix entre Pedralbes (86,5
anys) i Torre Baró (75,2 anys), on

la diferència és de més d’11 anys.
Les xifres també indiquen que l’es-
perança mitjana en els 73 barris és
de 82,23 anys, cosa que mostra
com, a Torre Baró, una persona té
una esperança de mida set anys in-
ferior a la mitjana.

Es tracta d’unes xifres que  si
es comparen amb una altra ciutat
important, com podria ser Ma-
drid, mostren com a Barcelona la
desigualtat en l’esperança de vida
és major. Segons l’Oficina d’Es-
tadística de l’Ajuntament de Ma-
drid, la diferència entre l’espe-
rança de vida (any 2013) del dis-
tricte -no hi ha dades per barris-
on és més baixa (Centro: 83,43
anys) i el districte on és més alta
(Arganzuela: 85,77 anys) és de
2,34 anys. A Barcelona, si es fa el
càlcul per districtes, la diferència
és de quasi quatre anys (3,96) en-
tre Nou Barris i les Corts.

Tot i aquestes dades, també cal
apuntar que l’estudi demostra que
el 2014 l’esperança de vida, que can-
via notablement si parlem d’homes
(80,7 anys) o dones (86,6 anys), ha
tornat a augmentar a la ciutat, tal
com ha fet en els darrers anys, i se
situa entre les més altes del món. 

Xavier Bartoll, responsable de
l’informe, explica que les des-
igualtats que mostra l’estudi són
“importants i cal estudiar com re-
duir-les”. Sobre l’esperança de
vida, Bartoll comenta que les da-
des “no són justificables”, tot i
que també apunta que l’estudi re-
flecteix que “hi ha diversos indi-
cadors positius que mostren bones
xifres en salut”. En la mateixa línia
es mou el Doctor en Geografia de
la UAB, Oriol Nel·lo, que diu que
“l’estudi confirma que la segrega-
ció urbana té efectes importants en
la població. Segons Nel·lo, “la re-

lació clara entre les condicions de
vida i el lloc de residència és pre-
ocupant i cal una intervenció ur-
bana per millorar els indicadors”.

18 BARRIS COMPLICATS
Les conclusions de l’informe re-
marquen la necessitat d’actuar
en 18 dels 73 barris on es registren
els indicadors de salut més des-
favorables. La majoria d’aquests
són de Nou Barris (Can Peguera,
Ciutat Meridiana, Roquetes, To-
rre Baró, la Trinitat Nova, el Turó
de la Peira, Vallbona i Verdum) i
Ciutat Vella (la Barceloneta, el
Gòtic, el Raval i Sant Pere, Santa
Caterina i la Ribera). També n’hi
ha de Sant Andreu (Baró de Viver,
el Bon Pastor i la Trinitat Vella) i
en menor mesura de Sant Martí
(el Besòs i el Maresme), d’Horta-
Guinardó (el Carmel) i de Sants-
Montjuïc (la Marina del Prat Ver-

mell). A l’altra banda hi ha els dis-
trictes de les Corts, l’Eixample,
Gràcia i Sarrià-Sant Gervasi, que
és on es concentren la majoria dels
15 barris amb els indicadors més
saludables.

REACCIÓ MUNICIPAL
La presentació de l’estudi ha por-
tat l’Ajuntament a anunciar que in-
vertirà 300.000 euros addicionals
als barris més necessitats en el
marc del programa Salut als Ba-
rris. En declaracions a la premsa,
la comissionada de Salut de l’A-
juntament, Gemma Tarafa, va
assegurar fa uns dies que el con-
sistori posarà en marxa aviat un
diagnòstic d’aquests 18 barris. Un
anàlisi que, segons la tinenta d’al-
calde de Drets Socials, Laia Ortiz,
“serà clau en el pla d’actuació de
la ciutat per decidir quines políti-
ques s’han de canviar”.

Ciutat desigual
» L’informe anual de l’Agència de Salut Pública mostra que l’esperança de vida dels barcelonins varia
notablement depenent de la zona on viuen i apunta 18 barris on cal actuar per millorar la salut dels veïns

Albert Ribas
BARCELONA

A l’esquerra, Pedralbes, el barri amb una esperança de vida més alta. A la dreta, Torre Barró, on l’esperança de vida és més baixa. Fotos: Google Maps
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Un diari plural Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

En la política espanyola, hi ha un
poderós “trident” unionista. Són
Mariano Rajoy, Pedro Sánchez i
Albert Rivera, tots tres juguen la
pilota de l’unionisme amb tota la
seva energia, s’hi juguen la Lliga,
i entre ells malden per guanyar la
Pilota d’Or. Aniran per tots els
camps de la Lliga espanyola, per
fer el màxim de gols possibles a
l’independentisme, per veure si
Catalunya queda el darrer i baixa
de categoria. Amb un Comitè Tèc-
nic d’Àrbitres amic que farà el que
convingui, una Real Federació es-
panyola que ajudarà en el que si-
gui necessari i un Comitè de Com-
petició que castigarà als aficionats
independentistes per estelades,
xiulets o per declaracions catala-
nistes. Tots tres jugaran barroe-
rament repartint guitzes, fent la
traveta, aplicaran els Reglaments,
segon els convingui, sense cap
mena de rubor, sempre a favor
seu i si cal, tancaran els estadis
catalans per ser declarats territori
espanyol, per alliberar-los sanità-
riament del virus independen-
tista. Si s’ha de recórrer al Tribu-
nal Constitucional perquè pari el
partit a mig jugar, es fa i tan tran-
quils que aquí no passarà res.
Aquesta tripleta comptarà amb el
suport dels suplents d’altres con-
trades ideològiques, que espera-
ran que a l’hora del repartiment
de trofeus, en puguin arreplegar
algun. Però, així com una tripleta
futbolística han de comptar amb
una bona entesa entre ells, la tri-
pleta política espanyola encara
que tinguin un objectiu comú (la
Lliga), la pilota d’Or només la pot
guanya un d’ells, aquí sí que sal-
taran guspires per veure qui s’em-
porta el trofeu i veu exaltat el seu
vanitós ego. Al temps.

4El trident
per Jordi Lleal

#Invasió#TridentUnionista #Moderació

4La crisis y el medio ambiente
per Juan José Conejo 

A Duran Lleida, això de les sui-
tes a l'Hotel Palace i els àpats
amb copa i puro en un reservat
d'un restaurant madrileny en
nom del catalanisme moderat se
li ha acabat. En el millor dels ca-
sos, si obté un, dos o tres escons,
seguirà vivint de la política com
ha fet tota la vida. Però la feina
de lobbista català als passadis-
sos del Congrés i en les altes es-
feres polítiques i econòmiques
en nom de Catalunya ja no
dóna ni per a un mini job. Així
ho van decidir el 77% dels cata-
lans que van votar el 27S.

El catalanisme autonòmic
que fins fa quatre dies oferia CiU
i que el 27S publicitava Duran
Lleida amb la figura interposa-
da de Ramon Espadaler i les si-
gles històriques d'Unió, ha que-
dat reduït a una força tan ex-
traparlamentària com el Partit
Pirata i el Partit Animalista.
Però sentint Duran Lleida pro-
digant-se pels mitjans de co-
municació assegurant que molts
votants de Junts pel Sí no són in-
dependentistes i es llançaran als
seus braços el 20D, sembla evi-
dent que, per primera vegada, el
Duran polític està totalment
desorientat. No ha entès que la
política a Catalunya mai no tor-
narà a ser com abans. Els cata-
lans no volen un negociador:

L'independentisme no té cap in-
terès a ser influent a Espanya, i
l'unionisme no considera que
Catalunya hagi d'influir a Es-
panya, perquè és Espanya.

Però és que a Madrid tam-
poc no en volen, de negociadors
catalans. A Duran Lleida ja fa
temps que l'han canviat per
Albert Rivera, el Podemos de
dretes que reclamava un ban-
quer català. Un home que, com
han estat Duran i CiU a Madrid,
només serà un complement
del bipartidisme, però amb l'a-
vantatge que s'asseurà sem-
pre davant de Catalunya i no al
costat. I com que Duran no ha
entès aquest canvi de cromos,
ha corregut a demanar-li a Ra-
joy que el rebi a Moncloa per
oferir-se com a mediador en el
conflicte. 

Albert Rivera, a diferència de
Duran, ha llegit correctament la
realitat política: el catalanisme
clàssic està mort i enterrat, ara
és l'hora d'ensenyar la cara més
agressiva del nacionalisme es-
panyol i s'ha d'ensenyar des de
Madrid. La tercera via de Po-
demos ja l'esclafaran el mateix
Rivera i els lobbies econòmics
des de qualsevol reservat de
restaurant.

Article publicat a El Món

per Gemma Aguilera

4Desnonament al Palace

Según los últimos datos esta-
dísticos de la Agencia de Resi-
duos de Catalunya la crisis eco-
nómica ha provocado un des-
censo notable en la producción
de residuos industriales. En el
2006 se generaron en Cataluña
un total de 5.349 miles de tone-
ladas de residuos provenientes
de la industria. En el 2013 esta ci-
fra desciende a 3.565 miles de to-
neladas. Esta caída del 34% po-
dría interpretarse como una
buena noticia para los ecologis-
tas, pero un análisis en profun-
didad nos revela la otra cara de
la verdad: la crisis económica es
un peligro que se cierne sobre el
medio ambiente.

La ONU advirtió en su in-
forme sobre el cambio climático
que los fondos destinados en la
actualidad son insuficientes y
que era necesario elevar en
200.000 millones de dólares al
año la inversión actual. Un dato
irónico: entre Francia, Reino
Unido y España se destinaron
472.000 millones de euros al res-
cate financiero. La preocupa-
ción principal del Protocolo de
Kyoto fue que el temor a una re-

cesión económica pudiera es-
trangular el esfuerzo realizado
hasta ahora. Su pronóstico se ha
cumplido.

Otro dato relevante es que
Italia y Alemania solicitaron re-
bajas a las exigencias del plan de
la UE, que fijaba una reducción
de un 20% en las emisiones de
CO2 antes del 2020. Para Italia,
cumplir con este objetivo es un
peligro para la industria del au-
tomóvil. Por otro lado, Alemania,
modelo en aceptar compromisos
ambientales, solicita que se con-
cedan más cuotas de emisión de
CO2 gratuitas. Si la UE debilita
su lucha contra el cambio cli-
mático, ¿cómo van a luchar las
economías emergentes como
China y la India?

Las organizaciones ecolo-
gistas creen que aprobar más
concesiones y permisos para
emitir CO2 desencadenaría un
efecto en cadena. El informe
Stern del 30 de octubre de
2006 sobre la economía del
cambio climático se convirtió en
un hito histórico. Ahora no es
más que 700 páginas de papel
mojado.

@apereirasole: Iceta, Arrimadas i Albiol
van perdre les eleccions però ho fan per
"los catalanes". Sí, ens volen salvar de nos-
altres mateixos. 

@jaumeclotet: Duran demana a Rajoy una
proposta "atractiva i estimulant" per a
Catalunya. No cal; ja la tenim i es diu inde-
pendència.

@JoanG-Bcn: No a l'americanització
d’una tradició. El dia 31 és el dia de la cas-
tanyada i prou. Halloween per als ameri-
cans.
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Com valora aquests primers
mesos de feina al capda-
vant del Districte?

Positivament. Ja hem fet diverses
accions concretes, com obrir equi-
paments durant el mes d’agost, tor-
nar a fer funcionar les fonts d’aigua,
impulsar diverses obres a l’espai pú-
blic... Però més enllà d’això, el més
important és que en aquests pri-
mers mesos hem marcat les línies
del que volem fer i del que podrem
fer durant aquests pròxims anys.

Vostè s’estrena en la política insti-
tucional i ha estat l’escollit per li-
derar un dels districtes més com-
plexos. Com ho afronta?
Per a mi és un repte molt estimulant,
tot i que he de reconèixer que el fet
de tenir un govern en minoria fa
que tots plegats hàgim de fer mol-
tíssima feina. I no és fàcil. 

Coneix bé la realitat de Sant Martí?
La conec força. A més, he fet tota
una immersió en el districte aquests
quatre mesos. Lògicament, encara
em queda conèixer més gent, més
entitats, rastrejar més zones que tinc
menys per la mà... Curiosament,
però, jo vaig néixer al carrer Dos de
Maig, a la part que és del districte,
tot i que he viscut més a l’Eixample
i actualment a Ciutat Vella. Sigui com
sigui, he estat relacionat des de
sempre amb Sant Martí.

Vostè ja ha dit que prioritzarà els
aspectes socials. Al districte, un
dels llocs on hi ha més emergèn-
cia social és als assentaments d’im-
migrants...
Sí, som el districte que té més per-
sones vivint en assentaments, cal-
culem que unes 200. Per tant, és evi-
dent que és una qüestió prioritària.
Per sort, ja tenim un cens que es va
actualitzant, sabem on estan tots
aquests assentaments i quins són els

que presenten més problemes. Es
tracta d’anar-ho afrontant gra-
dualment per trobar solucions. 

La iniciativa de la cooperativa de
recollida de ferralla Alencop, una
idea d’ERC a l’anterior mandat,
sembla que està donant bons re-
sultats. Té al cap alguna proposta
similar per ajudar el col·lectiu?
Estem treballant sobre algunes ide-
es però de moment encara no les
hem desenvolupat. És clar que
aquest és un precedent que fun-
ciona molt bé i que ens marca el
camí a seguir. 

Un altre dels grans reptes que té
sobre la taula és la transformació
de Glòries, que ja ha dit que revi-
sarà però sense aturar-la. Quan
parlen de “consensuar l’actuació
definitiva”, a què es refereixen
exactament?
El que no podem fer com a nou go-
vern és aturar una obra d’aquestes
dimensions i tan imprescindible
per a la ciutat. En aquest sentit, as-
sumim que es tracta d’una obra que
no es pot replantejar, sinó que cal ti-
rar endavant. Això sí, intentant in-

troduir-hi les millores que siguin
possibles sense canviar el planeja-
ment, perquè això implicaria anys de
retard que no es podrien assumir so-
cialment. Ara bé, sí que, per exem-
ple, podem establir quins equipa-
ments prioritzem. Però sempre
amb aquesta voluntat de conti-
nuar l’obra i d’actuar sobre la mar-
xa. És el mateix que farem amb l’eix
Pere IV, que per a nosaltres també
és prioritari i estratègic i que el po-
tenciarem encara més.

També han dit que volen “reorien-
tar, sota una perspectiva social i co-
munitària, el projecte del 22@”. Al-
guns sectors de l’opinió pública ho
han interpretat com que el nou go-
vern renuncia a reflotar el projecte
original. S’abandona l’essència?
Bé, en aquest cas sí que es replan-
tejarà en un sentit més social i de
nous tipus d’economia. Certament,
l’àmbit de les TIC i les noves tecno-
logies encara poden tenir-hi un
marge de creixement, però hem de
replantejar el 22@ des d’un punt de
vista de ciutat. Cal recuperar la in-
dústria i les TIC, però també fo-
mentar molt més l’economia coo-
perativa i comunitària.

Un dels serials de l’anterior mandat
va ser el de les obres de remode-
lació de la Rambla del Poblenou.
Ara això ja és història, però els
veïns segueixen demanant que es
pacifiqui el passeig. Se sent iden-
tificat amb aquesta demanda?
Sí, i a més en aquest cas, a diferèn-
cia d’altres que li deia que encara els
estem estudiant, ja hem avançat for-
ça i ho tenim encarrilat. En aquests
moments estem treballant per
completar el pla d’ordenació sin-
gular, que en principi pot estar
aprovat el primer trimestre de l’any
que ve. Per tant, podem assegurar
que el pròxim estiu les condicions
hauran canviat.

En el rerefons de tot plegat hi ha,
cada cop més, la pressió turística.
El preocupa que situacions com les
que s’han viscut a la Barceloneta,
per exemple, es puguin repro-
duir al Poblenou?
És clar, és un barri privilegiat que té
uns riscos similars. Però per això ens
hem posat a treballar des del pri-
mer moment per redreçar la si-
tuació.

Per cert, finalment tirarà endavant
l’hotel de luxe de la Torre Agbar?
No ho sé. El que li puc dir és que
portàvem la moratòria hotelera al
nostre programa i que jo la defen-

so com a urbanista i arquitecte. Crec
que aquesta moratòria era im-
prescindible i amb el temps es
veurà que ha estat una decisió en-
certada.

Parlàvem del Poblenou... Una al-
tra reivindicació que hi ha al barri
és la demanda d’instituts, dos per
ser exactes. La comparteix?
Completament. Aquests dos insti-
tuts són del tot necessaris. No no-
més per les previsions demogràfi-
ques, sinó per la realitat actual del
districte. Hem de recordar que això
és competència de la Generalitat,
però sigui com sigui aquests dos
instituts s’hauran de fer. El primer
que es farà és el del Camí Antic de
València i, en el cas del de Sancho
de Ávila-Llacuna, s’ hauran de fer ba-
rracons al solar, intentant que
s’hagin d’utilitzar els menys anys
possibles.  

Vostès també portaven al pro-
grama obrir al més aviat possible
la residència i centre de dia Al-
chemika. L’anterior regidor deia
que el 2016 s’obriria. Serà així?
Hi ha el compromís de la Generali-
tat que obrirà el 2016, però la data
s’ha anat endarrerint. En un princi-
pi es deia el primer trimestre del
2016, després ja es parlava de se-
mestre... El que hagués estat rao-
nable és que s’hagués obert aquest
any, perquè realment queda molt
poca cosa per fer. Estem parlant d’un
equipament que ja està acabat i que
només li falten els mobles i posar-lo
en funcionament. Però bé, entenem
que sí que s’obrirà al llarg del 2016
i esperem que més aviat que tard.

Un altre serial que sembla que ha
acabat arribant a bon port, al-
menys des d’un punt de vista de
la voluntat veïnal, és el del mo-
nestir projectat a l’església de
Sant Bernat Calbó. Finalment l’Ar-

quebisbat ha anunciat que retira
definitivament el projecte. Com ha
rebut la notícia?
L’Arquebisbat, amb qui des del pri-
mer moment hem mantingut in-
terlocució cordial i continuada, ens
va comunicar a primers de mes la
decisió de la Comunitat de l’Anyell
de retirar el projecte. Com no podia
ser d’una altra manera, respectem la
decisió dels operadors privats. És sa-
but que el nou govern no estava d’a-
cord amb el projecte tal com esta-
va plantejat i que, sense prejudici de
l’ús religiós que té l’espai, així ho ha-
víem manifestat a les reunions de
mediació que hem tingut amb els di-
ferents actors implicats.

Descartat el monestir, i amb una
església molt deteriorada, quin és
el futur de l’espai?
Segons el planejament vigent, l’es-
pai que ocupa l’antiga església és un
solar de propietat privada –de l’Ar-
quebisbat– qualificat com a equi-
pament d’ús religiós. La decisió del
seu futur l’ha de prendre l’Arque-
bisbat. En qualsevol cas, nosaltres
vetllarem perquè hi hagi un futur
equipament obert al barri i es man-
tingui una plaça que encaixi en la
traça del casc antic del Poblenou.

Acabo preguntant-li pel petit co-
merç. Què farà per ajudar el sec-
tor aquí al districte?
El que es farà a nivell de tota la ciu-
tat. Hi ha una voluntat de posar en
valor el comerç de proximitat i tot el
que porta implícit. Reforçarem en tot
el que sigui possible els eixos co-
mercials i els interessos legítims que
tenen els comerciants, però també
intentarem ser innovadors. Cal tren-
car amb les polítiques que es limiten
a donar ajudes i apostar per aquelles
que s’avancin als problemes. Cal ser
imaginatius i explorar la part més
agosarada i experimental del petit
comerç pel seu propi bé.

“La decisió del futur de
Sant Bernat Calvó l’ha de
prendre l’Arquebisbat”

Perfil | Un arquitecte d’àmplia trajectòria, al capdavant de Sant Martí
Nascut a Barcelona el 1954, Josep Maria Montaner és doctor arquitecte, amb estudis d’antropologia i his-
tòria moderna, i catedràtic de teoria de l’arquitectura de l’Escola d’Arquitectura de Barcelona. És autor de

més de 40 llibres de teoria, història i crítica d’arquitectura. Assegura que el mou la voluntat de contribuir a
construir una Barcelona igualitària i justa. A banda de regidor de Sant Martí és també regidor d’Habitatge.

Josep Maria Montaner / regidor de Sant Martí

Josep Maria Montaner, el nou regidor de Sant Martí, ens rep passats els 100 dies 
de gràcia del nou govern. Actualment veí de Ciutat Vella, Montaner recorda que 
va néixer al carrer Dos de Maig i que ha estat des de sempre relacionat amb 

el districte. Ara hi torna il·lusionat i conscient que té molts reptes sobre la taula.

Arnau Nadeu
SANT MARTÍ

“Som el districte que 

té més persones vivint 

en assentaments, 

unes 200”
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Si el conflicte obert amb el futur
de l’església de Sant Bernat Cal-
bó fos un partit d’una competició
esportiva, es podria dir que els
veïns del Poblenou han aconse-
guit derrotar l’Arquebisbat de la
ciutat. I és que aquest últim va
anunciar abans-d’ahir, a través
d’una nota, la retirada definitiva
del projecte per construir un mo-
nestir de les Germanetes de l’An-
yell a l’espai on ara hi ha l’esglé-
sia a causa de les “dificultats d’e-
dificabilitat i convivència” que
s’han trobat.

“Estem molt satisfets, ja que es
tracta d’una reivindicació veïnal
que, per una vegada, ha tingut
efecte”, explica a Línia Sant Mar-
tí Ramon Almoguera, de la pla-
taforma Salvem la Repla. Almo-
guera afegeix que el projecte del

monestir “no era adient pel barri,
era poc transparent i no tenia con-
sens. Agraïm que algú hagi vist
que no era correcte i que s’hagi
rectificat”. Salvem la Repla vol ara,
com explica Almoguera, que “l’es-
pai sigui públic” i per aconseguir-
ho proposen “que l’Ajuntament
faci una permuta de terrenys
amb l’Arquebistat”. De moment
però, caldrà veure que fa el bisbat
amb l’enderrocament de l’esglé-
sia -està deteriorada-, tal com
estava previst per qüestions de se-
guretat. Per la seva banda, el re-

gidor del Districte, Josep Maria
Montaner, assegura avui en una
entrevista a aquesta publicació
que “la decisió del futur d’aquest
espai l’ha de prendre l’Arquebis-
bat” i recorda que la zona que
“ocupa l’antiga església és un so-
lar de propietat privada qualificat
d’equipament religiós”. 

Tot i això, Montaner afegeix
que des del Districte es “vetllarà
perquè hi hagi un futur equipa-
ment obert al barri i es mantin-
gui una plaça que encaixi en la
traça del casc antic del Poblenou”.

L’església de Sant Bernat Calbó no es convertirà en un monestir. Foto: Arxiu

Els veïns aconsegueixen aturar 
el monestir de Sant Bernat Calbó
» L’Arquebisbat anuncia la retirada definitiva del projecte, mentre
que Salvem la Repla vol aconseguir ara que sigui un “espai públic”

Belle and Sebastien seran 
el dia 11 a la sala Razzmatazz

CONCERT4Els escocesos Belle
and Sebastien oferiran dimecres
que ve un concert a Razzmatazz
en el marc de la celebració del
15è aniversari d’aquesta mítica
sala de concerts.

Amb el seu cantant Stuart
Murdoch al capdavant, la ban-
da de Glasgow, que porta gai-
rebé 20 anys al damunt dels es-
cenaris, presentarà el seu nou
disc -el novè de la seva trajec-
tòria- Girls in Peacetime Want
to Dance, un treball optimista
que mescla la música electròni-
ca, l’Europop, i el pop barroc.

Aquest disc arriba després de
cinc anys de silenci del grup que,
tot i això, no ha perdut tirada
gràcies a l’èxit de discos com If
you’re feeling sinister o The
Boy with the Arab Strap.

Belle and Sebastien estaran
acompanyats pels estatunidencs
Other Lives, un trio  d’Oklaho-
maque es caracteritza pel seu es-
til neofolk. La banda també pre-
sentarà el seu tercer disc, Ri-
tuals, el seu treball més destacat
fins al dia d’avui i que demostra
la seva evolució després del seu
naixement fa 13 anys.

Llum verda al gratacel 
de Diagonal amb Pere IV

HABITATGE4L’Ajuntament, se-
gons va avançar l’agència Eu-
ropa Press, ha aprovat l’últim
permís que quedava pendent
per acabar el projecte  del gra-
tacel d’habitatges de 100 metres
d’alçada i 26 plantes ubicat al
número 131 de la Diagonal, a la
cantonada amb els carrers Bil-
bao i Pere IV.

Es tracta d’un edifici, pro-
pietat de la immobiliària del
Banc Santander, Altamira, del
qual la promotora Corp havia ve-
nut 125 habitatges. El projecte,
que va quedar interromput el

2008 pels problemes de la pri-
mera promotora,  creava reti-
cències en l’anterior govern, ja
que necessitava una nova lli-
cència per a les sis plantes addi-
cionals -el primer projecte cons-
tava de 20 plantes- que també in-
clouen una piscina comunitària
amb solàrium a la coberta.

Mentre el projecte ha estat
aturat, Corp ha anat treballant
en l’estructura preexistent del
gratacel. La immobiliària Alta-
mira del Santander gestiona
més de 20.000 immobles a Ca-
talunya.

Detingut per incendiar deu
cotxes a la Verneda i la Pau

SUCCESSOS4Els Mossos d’Es-
quadra van detenir ahir a la ma-
tinada un home de 35 anys que
acabava d’incendiar 10 cotxes i 3
contenidors al barri de la Verne-
da i la Pau.

Segons han informat els Mos-
sos en un comunicat, el detingut,
que no tenia antecedents per ca-
sos semblants, va confessar ser
l’autor dels fets.  El primer foc es
va produir a dos quarts d’una a la
cruïlla dels carrers Empordà i de

Fèlix Martí Alpera. Pocs minuts
després els bombers van rebre l’a-
vís de dos incendis més un con-
tenidor a la rambla de Prim i un
altre cotxe al carrer de l’Estartit.
Cap a la una de la nit va comen-
çar a cremar un altre cotxe a
Concili de Trento i l’últim avís va
venir del passatge Josep Mula
amb el carrer Empordà. Va ser lla-
vors quan els agents van poder de-
tenir el sospitós, que duia un tor-
navís  i dos encenedors elèctrics.

Concert | L’Auditori de Sant Martí acull una Nit de Gospel 
L’Auditori de Sant Martí acollirà aquest dissabte el primer Festival de Gospel i Dansa 
a partir de les nou del vespre. Hi participaran Gospel FM-Cor, Gospel Clot, Units pel 

Gospel i el Petit Ballet de Barcelona.  Els seus organitzadors remarquen que serà 
“la primera vegada que Sant Martí acull un espectacle que reuneix dansa i gospel”. 

Redacció
EL POBLENOU
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L’Escena Poblenou acaba amb
una gran acollida entre el públic
FESTIVAL4El Festival Escena
Poblenou va tancar el passat
diumenge 25 d’octubre la seva
14a edició amb una gran acolli-
da el públic, que va omplir pràc-
ticament tots els espectacles -un
total de 23- que es van progra-
mar al llarg dels tres dies que va
durar el festival.

Aquesta edició ha servit per
consolidar encara més un festival
que té la capacitat de convertir en

escenaris cases, comerços, ca-
rrers i altres espais del Poblenou
i que, al mateix temps, també un
caràcter participatiu i una forta
vinculació amb el barri.

Des de l’organització han
volgut “agrair la presència” de
tot el públic que ha visitat al fes-
tival i han celebrat haver “cres-
cut en propostes i participació i
això ens omple d’energia per en-
carar la 15a edició”.

Els Castellers de Barcelona, en
forma per al tram final de l’any

TRADICIÓ4Els Castellers de Bar-
celona van firmar una bona ac-
tuació diumenge passat a Cor-
nellà durant la diada de la colla
local, una jornada que va servir
a la colla amb seu a Sant Martí
per preparar la gran cita  d’aquest
diumenge a la Vila de Gràcia. Els
vermells hi arriben  amb l’objec-
tiu de reeditar el final de tempo-
rada de l’any passat.

Els Castellers de Barcelona
van aconseguir coronar el qua-
tre de vuit amb agulla i van
descarregar el cinc de vuit. Els
vermells van obrir la seva ac-
tuació amb el quatre amb el pi-
lar, que va cedir quan l’espadat
va quedar descobert. Amb la

catedral, la desena de l’any, no
hi va haver problemes, mentre
que un tres de vuit va servir per
tancar l’actuació.

A banda dels Castellers de
Barcelona i els Castellers de
Cornellà, la jornada també va
comptar amb la presència dels
Xics de Granollers, que van
completar un quatre de vuit i
una torre de set.

Així doncs la colla degana de
la ciutat arribarà aquest diu-
menge a Gràcia en plena forma
i amb la moral ben alta. Queden
poques hores per saber si els ver-
mells aconsegueixen repetir un
final de temporada brillant com
el de l’exercici anterior.

Les Festes Majors del districte
no s’aturen. Dilluns va arrencar
la de Sant Martí de Provençals-
La Verneda, que acabarà el prò-
xim dia 22, i demà ho farà la del
Clot i del Camp de l’Arpa, que
s’allargarà també fins al 22 però
continuarà els dies 27,28 i 29
amb el Refestot.

Pel que fa a la de Sant Martí
de Provençals-La Verneda,  or-
ganitzada per la coordinadora
VERN, va fer el seu tret de sor-
tida dilluns amb la dotzena Tro-
bada de Corals, el recital de po-
esia i la inauguració de l’exposi-
ció ‘Vivències, contrastos del
nostre entorn’. Ahir va ser el torn
de l’homenatge als veïns que
han fet 90 anys i als que han ce-
lebrat els 50 de casats., mentre
que demà el protagonisme serà
pel ball de la gent gran i un cicle
de concerts. Un dels dies més po-
tents de la Festa Major serà
aquest diumenge, quan se cele-
brarà, entre altres activitats, la
botifarrada popular, la Mostra
d’Entitats, la concentració de
gegants, gegantons i capgrossos,
la cercavila, sevillanes i la can-

tada d’havaneres. A dos quarts
de dotze també es farà el pregó,
que enguany anirà a càrrec del
Doctor Tizón, que ha treballat
durant molts anys a la Unitat de
Salut Mental de la Verneda.

Pel que fa a la Festa Major
del Clot i el Camp de l’Arpa,
arrencarà divendres amb la Pas-
sarel·la de Moda [veure pàgina
10] i una estona més tard la Nit
Jove omplirà d’ambient el Fos-
sar del Parc del Clot. Dissabte
un dels principals actes de la fes-
ta arribarà al migdia amb la ce-
lebració del Dinar Popular a la

plaça de l’Oca i al vespre el
Fossar del Parc del Clot es tor-
narà a omplir amb les barraques
de Festa Major amb el concert
d’Snooze, Los de Marras i Afro-
chiguawa. 

Entre la resta d’actes pro-
gramats fins al dia 22 hi ha el
pregó d’aquest diumenge, la
Cursa Popular i la Diada Caste-
llera del dia 15, el correfoc del dia
21 i la XXV Fira Boja. 

A finals de mes, amb l’arri-
bada del Refestot, se celebrarà la
Nit de Tapes al Mercat del Clot,
concretament el dia 28.

El correfoc del Clot i del Camp de l’Arpa, un clàssic de la Festa Major. Foto: Arxiu 

Les Festes Majors del districte
continuen aquest novembre

Redacció
SANT MARTÍ
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L’última associació comercial a
afegir-se a les desfilades de moda
és l’Eix Clot, que demà celebra-
rà la seva primera passarel·la a
partir de dos quarts de nou del
vespre a la Meridiana, entre Ara-
gó i La Corunya. 

Aquest esdeveniment, que
forma part del cicle BCN Moda al
carrerde la Fundació Barcelona
Comerç, aplegarà un total de 24
botigues de l’eix, de les quals 19
mostraran les seves propostes
de cara a la nova temporada de
tardor-hivern i unes altres cinc
ajudaran al correcte desenvolu-
pament de l’acte. Sobre aquestes
últimes, es tracta de perruqueries,
botigues de maquillatge, de
flors –que guarniran la passa-
rel·la– i una altra que oferirà un
piscolabis en finalitzar l’esdeve-
niment. L’acte que també dona-
rà la benvinguda a la Festa Ma-
jor del Clot i el Camp de l’Arpa. 

La desfilada de demà, a més,
tancarà el cicle de tardor de les
desfilades del Moda al carrer, un
programa que fa vuit anys que
està en marxa i que, segons la
Fundació, “és una de les eines  de
promoció i dinamització del co-
merç més valorades pels eixos”. 

Per altra banda, un altre dels
objectius d’aquest programa és
“apropar la moda i els comple-
ments a la ciutadania”. De fet,

aquest tipus d’esdeveniments
estan oberts a la ciutadania i se
celebren als carrers més emble-
màtics de cada districte. 

Els visitants, per la seva ban-
da, tenen la possibilitat d’adqui-
rir els productes que veuen a
botigues situades a pocs minuts
de la tarima on se celebra la des-
filada. Una primera experiència
per a l’Eix Clot que esperen que
sigui la primera de moltes altres. 

Les desfilades del Moda al Carrer arriben al Clot. Foto: Eixos BCN

L’Eix Clot celebrarà demà la seva
primera desfilada de moda

Acord | Conveni entre Bankia i l’Eix Sant Martí
Representants de Bankia i l’Eix comercial de Sant Martí van signar un conveni de 
col·laboració mitjançant el qual tots els associats de l’eix podran beneficiar-se de 

condicions especials en els productes que ofereix l’entitat financera, com ara 
finançament, assegurances o programes d’impuls a les petites i mitjanes empreses.  

Redacció
EL CLOT

El periodista Josep Maria
Ureta, premi Fundació 2015

GUARDÓ4La Fundació Barce-
lona Comerç va lliurar dijous
passat el seu premi anual a Jo-
sep Maria Ureta, periodista es-
pecialitzat en economia i es-
criptor, “pels seus coneixements
del comerç de proximitat i la
seva tasca continuada en favor
del comerç de la ciutat i del seu
model”, afirmen des de l’entitat. 

L’acte de celebració va tenir
lloc a l’Esfèric de Montjuïc amb
la presència de més de 200 per-

sones vinculades al món del co-
merç, el director general de Co-
merç de la Generalitat, Josep
Maria Recasens; el primer tinent
d’alcalde i regidor del Districte,
Gerardo Pisarello, i el president
de la Fundació Barcelona Co-
merç, Vicenç Gasca. 

Ureta va destacar la capaci-
tat dels botiguers per “crear co-
munitat” i va identificar “el pro-
cessament de dades” com el
gran repte del futur per al sector. 

El repunt de les vendes anima 
els botiguers de cara a Nadal
ESTUDI4Més bones notícies
per al comerç de proximitat.
L’Indicador Comerç Barcelona
(l’IcoB) del tercer trimestre in-
dica que les rebaixes d’estiu
d’enguany van ser les millors des
del 2013, una dinàmica que per
al president de la Fundació Bar-
celona Comerç, Vicenç Gasca,
“és una demostració del canvi
cap a la tendència positiva”, al-
hora que “referma el convenci-

ment del món del comerç que
s’espera una bona campanya
per a aquesta tardor i hivern”. I
és que les vendes de les rebaixes
d’estiu van créixer un 0,88%, da-
vant dels descensos de l’any
passat i l’anterior. 

A més, l’IcoB assenyala que
la millor facturació de la setma-
na se sol fer el divendres a la tar-
da, seguida del dissabte al matí
i els dijous. 
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Només queden dos dies. D’aquí a
una setmana se celebrarà la darrera
jornada del Tria Tapes de Sant
Martí, una ruta gastronòmica pels
diferents barris del districte que va
arrencar a mitjans de maig. Avui,
entre les 7 de la tarda i les 10 de la
nit, i dijous de la setmana que ve,
amb el mateix horari, una setan-
tena de locals participaran en les
dues darreres jornades d’aquesta
activitat, en la qual els usuaris po-
den degustar una tapa i una be-
guda per 1,95 euros.

En aquesta iniciativa hi han
participat les associacions co-
mercials de l’Eix Clot, l’Eix Sant Mar-
tí, l’Associació de Veïns i Comer-
ciants del Camp de l’Arpa, els Bo-
tiguers del Besòs, l’Eix Poblenou i
l’Associació de Restauradors de
la Rambla del Poblenou, en una ac-
ció col·laborativa que va néixer
amb la intenció que la gent visités
els diferents barris del districte al
mateix temps que podien gaudir
de la variada oferta gastronòmica
dels diversos locals.

“L’experiència ha estat tre-
mendament positiva, no només al
nostre barri, sinó a tot el territori”,
explica a aquesta publicació Car-
les Martínez, president de l’Eix
Sant Martí. “Aquesta mena de
campanyes, com el Pinxu-Panxo
de Nou Barris, ja han rebut premis
com a iniciativa comercial i, per
tant, ja no podem parlar d’aquests
esdeveniments com una moda,

sinó que són un fenomen total-
ment consolidat a la ciutat”. 

Martínez també destaca la fei-
na feta conjuntament amb la res-
ta d’entitats comercials. “Sempre és
un plaer poder col·laborar amb al-
tres eixos perquè d’aquesta ma-
nera enfortim les nostres rela-
cions”, explica el president de l’eix,
que també manifesta el seu desig
per repetir una experiència similar
després dels bons resultats d’a-

questa primera edició. “Com pas-
sa en tots els àmbits de la vida, po-
sar en marxa qualsevol projecte és
difícil, però els grans resultats ens
esperonen a repetir-lo. Nosaltres
estaríem encantats de reeditar la
ruta a la primavera de 2016”, afirma.

L’Eix Clot i l’associació de Boti-
guers del Besòs coincideixen en
aquesta valoració positiva. “Hi ha
hagut moviment de gent, que al
cap i a la fi és l’objectiu d’aquests
actes”, assegura Lola Ortiz, dina-
mitzadora de l’Eix Clot. “Com és
normal, hi ha coses a millorar des-
prés d’aquesta primera experièn-
cia, però estem contents del re-
sultat i ens agradaria repetir. A més,
el Districte ha fet molts esforços
per ajudar-nos a tirar-ho enda-
vant”, afegeix Ortiz.

Per la seva banda, Raquel Es-
pada, presidenta dels botiguers del
Besòs, assegura que acaben amb
un bon regust de boca del primer
Tria Tapes. “Malgrat que el nostre
barri no té la uniformitat comercial
d’altres, aquesta iniciativa ens ha
agradat molt i, si es torna a repe-
tir, estarem encantats de partici-
par-hi”, afirma Espada, que també
subratlla “la feina conjunta i cordial
feta amb les altres associacions”.

Amb ganes de repetir
» La ruta gastronòmica Tria Tapes de Sant Martí arriba a la seva fi el dia 12 d’aquest mes

» La primera edició ha estat un èxit i els botiguers es plantegen fer-ne una segona l’any que ve

GASTRONOMIA4Les tapes
no s’acaben, però, amb el Tria Tapes.
I és que, en el marc de la Festa Ma-
jor del Clot, el mercat del barri es
convertirà en l’escenari de la Nit de
Tapes entre les 7 del vespre i la mit-
janit del dia 28. Aquesta jornada,
que també servirà per recordar que
fa 20 anys de la gran reforma del
mercat, l’organitzen conjuntament
l’Eix Clot i la Federació d’Entitats del
Clot-Camp de l’Arpa amb la col·la-
boració del Districte.

Els mateixos paradistes del
mercat seran els encarregats d’e-

laborar la variada oferta de tapes
amb els productes que habitual-
ment venen. A més, les botigues
de l’entorn també participaran
en aquesta jornada amb l’objectiu
d’apropar als veïns i veïnes el co-
merç del barri.

La música de Sonia Gray, el
pop-rock de la banda Pensamien-
to de Newton i el grup de dj’s The
Neighbours serviran per donar
ritme a la Nit de Tapes. A més, du-
rant la jornada es farà un sorteig de
1.000 euros en vals de compra
per gastar al barri.

El Clot acull la Nit de Tapes

El Tria Tapes ofereix
una tapa i una

beguda per 1,95 euros

Redacció
SANT MARTÍ

CONTINGUT ELABORAT AMB LA COL·LABORACIÓ DE L’AJUNTAMENT DE BARCELONA

El Tria Tapes permet degustar plats dolços i salats. Fotos: Instagram
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El Parc del Fòrum viurà el prò-
xim diumenge 15 de novembre
la tercera edició de la Transplant
Run, una cursa solidària pro-
moguda per la Federació d’As-
sociacions de Trasplantats de
Catalunya (FATCAT) i la far-
macèutica Novartis, amb la
col·laboració de l’Ajuntament i la
Societat Catalana de Trasplan-
tament. 

Aquesta prova té un triple
objectiu, que és sensibilitzar la
població sobre la necessitat de
donar òrgans per a incrementar
els trasplantaments, millorar la
qualitat de vida dels que n’es-
peren un i fomentar l’exercici fí-
sic entre la població. De fet, els
diners recaptats per les inscrip-
cions a la cursa aniran a parar a
projectes d’assessorament nu-
tricional i d’atenció psicològica
i de fisioteràpia als malalts que
necessiten rebre un òrgan. 

El preu de les inscripcions és
de vuit euros i de quatre per als
menors de 15 anys. Enguany els
organitzadors esperen un altre
rècord de participació, després de
les més de 2.000 persones que
van prendre part en la primera
edició i les 3.500 de la passada. 

El recorregut de la competi-
ció és de cinc quilòmetres i
arrencarà i finalitzarà al Fòrum,
un cop hagi passat pel passeig

marítim de la Mar Bella, el Mu-
seu Blau i el Port Nàutic. 

Enguany la imatge de la com-
petició serà Nani López, un es-
portista que va patir un càncer
hepàtic pel qual el van haver de
trasplantar el fetge. Poc temps
després, López ja participava
en curses atlètiques tan exigents
com la Titan Desert del Sàhara,
de cent quilòmetres. Tot un
exemple de superació. 

Nani López, la imatge de la cursa. Foto: NL

Solidaritat i atletisme, 
de la mà amb la Transplant Run 
Redacció
SANT MARTÍ

El Júpiter goleja a casa 
el Morell i s’apropa al liderat

FUTBOL4Victòria de prestigi
per al Júpiter a casa per tres gols
a zero davant d’un Morell que no
va fer un mal partit però que no
va aconseguir aturar la maqui-
nària gris-i-grana.

L’encarregat d’obrir el mar-
cador va ser el de sempre, Kuku,
un jugador que és el màxim go-
lejador del seu equip i de la lliga.
El jugador d’origen gambià va
aprofitar una errada de la defensa
tarragonina per batre Bernabeu

en l’u contra u. El segon gol arri-
baria gairebé a les acaballes,
quan Darba va connectar un xut
sec i ajustat al pal que va sor-
prendre el porter visitant. 

Però el xou de Kuku encara
no havia acabat, ja que una ca-
valcada seva per la banda es-
querra i una assistència a l’estil
Magic Johnson va permetre So-
lano tancar la golejada i aconse-
guir tres punts que deixen el
Júpiter segon a un punt del Prat.

L’Enginyers redreça el seu
camí amb dues victòries

RUGBY4Després del pèssim
inici de lliga a la Divisió d’Honor
B, l’Enginyers ha aconseguit
dues victòries consecutives que
han donat moral a l’equip per
afrontar amb garanties els prò-
xims enfrontaments. 

La primera victòria de la
competició regular per a l’En-
ginyers va venir el passat dia 24
d’octubre, quan va derrotar a do-
micili el Químics en el derbi

barceloní per 9 a 24. La setma-
na següent els del Poble Nou van
tornar a guanyar, en aquesta
ocasió al Rugby Club Sitges per
un total de 20 a 5. 

Amb aquests dos resultats,
tot i que encara no surt de la
zona baixa de la classificació,
l’Enginyers ha obert la llauna de
la victòria i intentarà seguir amb
la bona ratxa aquest dissabte a la
tarda contra el Fènic RC. 

Patinatge | Barcelona rebutja els Roller Games del 2017 però vol els del 2019
Barcelona demanarà organitzar els World Roller Games l’any 2019 i no el 2017 com estava previst, 

després d’haver arribat a un acord amb les federacions de patinatge espanyola i catalana que 
ho traslladaran a la internacional. El consistori ha decidit demanar l’endarreriment pel 

“procés de reflexió” que està duent a terme sobre els grans esdeveniments esportius.
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AGENDA    UINZENALQ
DIJOUS 19 DE NOVEMBRE
20:00 En el marc dels Dijous flamencs, Pol Ji-

ménez (ball), Martí Meléndez (cello) i Javier
Luque (a la guitarra) oferiran un espectacle
al Centre cívic Parc-Sandaru. 

DIJOUS 12 DE NOVEMBRE
10:30 Xerrada-col·loqui sobre preguntes i res-

postes sobre el part a càrrec d’Imma Sàrries,
llevadora autònoma. Organitza a l’Espai
criança Casal Infantil del districte al Centre cí-
vic Sant Martí. 

DIJOUS 19 DE NOVEMBRE
16:00 Aula digital. Taller d’internet nivell dos,

que tractarà sobre la publicació a la xarxa d’in-
formació i la recerca. La durada del taller és
de quatre hores. Cal inscripció prèvia. Activitat
gratuïta. / Biblioteca Poblenou. 

A PARTIR D’AVUI
Matí-Tarda La vida entre rails. Exposició sobre

el ferrocarril al Clot i Camp de l’Arpa a càrrec
del Taller d’Història. L’exposició tindrà lloc al
Centre cultural al Farinera.

FINS AVUI
Matí-Tarda The Remaining Stains of Summer.

Exposició de 26 obres creades entre Shangai,
Avignon i Barcelona durant els últims qua-
tre anys de trajectòria de l’artista Eric Goraieb.
/ Addicted to Life (C/ Pujades, 156)

DISSABTE 7 DE NOVEMBRE
11:00 Sac de rondalles. Dissabtes de conte,

una sessió per als més petits a càrrec de Lola
l’Encantadora de contes. Adreçat a infants de
0 a 3 anys. / Biblioteca Camp de l’Arpa.

DIMARTS 17 DE NOVEMBRE
18:00 Sac de rondalles. Venim d’altres racons del

món, una activitat a càrrec de Marina Gil per
a infants majors de quatre anys. Activitat fa-
miliar. Entrada lliure. / Biblioteca Sant Mar-
tí de Provençals. 

DEMÀ 6 DE NOVEMBRE
20:00 Campionat de futbolins per a adults, en

el marc de la Festa Major de Sant Martí i la
Verneda. / Rambleta Selva de Mar. 

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

En el marc de la Festa Major de Sant
Martí de Provençals i la Verneda, la pla-
ça dels Porxos acollirà una festa infantil
amb tallers, xocolatada i animació a cà-
rrec de Pep Callau. 

Festa 
infantil

Dg. 15 de novembre a les 10:00

El Disseny Hub torna a acollir el Fòrum
MID, la trobada anual que reuneix i con-
necta els projectes finalistes del Mer-
cat d’Idees Disseny amb empreses, in-
versors i altres agents. / Disseny HUB
Barcelona. 

Fòrum MID de les
Indústries Culturals

Avui dj. 5 de novembre a les 10:00

Pregó de la Festa Major de Sant Mar-
tí de Provençals i la Verneda a càrrec
del doctor Tizón, psiquiatra, psicòleg
i neuròleg que ha treballat durant molts
anys a la Unitat de Salut Mental de la
Verneda. / Rambleta de la Selva de Mar.

Pregó Festa Major de 
Sant Martí i La Verneda
Dg. 8 de novembre a les 11:30

Partit de futbol que enfrontarà els gris-
i-grana contra els del Baix Llobregat
corresponent a la tretzena jornada de
competició de Tercera. / La Verneda. 

Partit de futbol
Júpiter-Santfeliuenc

Dg. 8 de novembre a les 12:00
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